

CJPS

RCSP

Canadian
Journal
of Political
Science

Revue
canadienne
de science
politique

43:2
June 2010 juin

CAMBRIDGE
UNIVERSITY PRESS

Editorial Board / Comité de Rédaction

CO-EDITOR

Csaba Nikolenyi (Concordia)

CODIRECTRICE

Nicole F. Bernier (Montréal)

ASSISTANT EDITORS

Andre Lecours (Concordia) and James Kelly (Concordia)

REVIEW EDITOR

Francesca Scala (Concordia)

RESPONSABLE DES RECENSIONS

Linda Cardinal (Ottawa)

Advisory Board / Conseil Consultatif

Sylvia Bashevkin (Toronto)

Yves Boisvert (École nationale
d'administration publique)

Maxwell Cameron (UBC)

Andrea Chandler (Carleton)

Graciela Ducatzenzeiler (Montréal)

Pascale Dufour (Montréal)

Avigail Eisenberg (Victoria)

Joanna Everitt (New Brunswick)

Bernard Fournier (Memorial)

Brian Gaines (Illinois at Urbana-Champaign)

Gilbert Gagné (Bishop's)

Alain-G Gagnon (UQAM)

Kathryn Harrison (British Columbia)

Patrick James (Southern California)

Richard Katz (Johns Hopkins)

James Kelly (Concordia)

Jeffrey Kopstein (Toronto)

Pippa Norris (Harvard)

François Pétry (Laval)

Stephen Saideman (McGill)

Daniel Salée (Concordia)

Alan Siaroff (Lethbridge)

Stuart Soroka (McGill)

Linda Trimble (Alberta)

Amy Verdun (Victoria)

The *Canadian Journal of Political Science*, whose policy is set by the Editorial Board, is committed to the publication of scholarly research in all fields of political science. Manuscripts are assessed on the basis of their contribution to the discipline and by the authors' adherence to the highest scholarly standards.

La *Revue canadienne de science politique*, dont la politique est mise en place par le comité de rédaction, s'engage à publier des travaux de recherche académique dans toutes les orientations de la science politique. Les manuscrits sont évalués sur la base de leur contribution à l'avancement des connaissances dans la discipline et selon la conformité des textes aux exigences académiques les plus élevées.

The opinions and findings expressed in this JOURNAL are not necessarily those of the Canadian Political Science Association or the Société québécoise de science politique or their respective Directors and Officers.

Les opinions exprimées et les résultats de recherche transmis dans cette REVUE n'engagent pas l'Association canadienne de science politique ou la Société québécoise de science politique, les membres de leur Bureau de direction et les membres de leur Conseil d'administration.

See Notes to Contributors on the inside back cover. / Voir avis aux collaborateurs sur la troisième de couverture. For more information / Pour de plus amples renseignements : <http://00journals.cambridge.org>

43:2 June 2010 juin

Diversity and Democratic Politics

Guest Editors: Allison Harell, Elisabeth Gidengil, Stuart Soroka and Dietlind Stolle

Diversity and Democratic Politics: An Introduction

ALLISON HARELL AND DIETLIND STOLLE 235

Testing the Liberal Multiculturalist Hypothesis: Normative Theories and Social Science Evidence

WILL KYMLICKA 257

Social Decline and Diversity: The Us versus the Us's

BARBARA ARNEIL 273

Does Diversity Damage Social Capital? A Comparative Study of Neighbourhood Diversity and Social Capital in the US and Britain

EDWARD FIELDHOUSE AND DAVID CUTTS 289

Does Immigration Erode Social Capital? The Conditional Effects of Immigration-Generated Diversity on Trust, Membership, and Participation across 19 Countries, 1981–2000

CHRISTEL KESLER AND IRENE BLOEMRAAD 319

National Identity and Support for the Welfare State

RICHARD JOHNSTON, KEITH BANTING, WILL KYMLICKA, AND STUART SOROKA 349

Le Bon, la Brute et le Raciste. Analyse de la couverture médiatique de l'opinion publique pendant la «crise» des accommodements raisonnables au Québec

THIERRY GIASSON, COLETTE BRIN, AND MARIE-MICHELE SAUVAGEAU 379

The Limits of Tolerance in Diverse Societies: Hate Speech and Political Tolerance Norms Among Youth

ALLISON HARELL 407

Multiple Minorities and Deceptive Dichotomies: The Theoretical and Political Implications of the Struggle for a Public French Education System in Alberta

YASMEEN ABU-LABAN AND CLAUDE COUTURE 433

And Justice for Some: Race, Crime, and Punishment in the US Criminal Justice System

JON HURWITZ AND MARK PEFFLEY 457

Reviews/Recensions 481

Canadian Journal of Political Science / Revue canadienne de science politique

The Journal acknowledges with gratitude the generous assistance of the Social Sciences and Humanities Research Council of Canada. / Revue tient à remercier le Conseil de recherches en sciences humaines du Canada pour la généreuse subvention qu'il a bien voulu lui accorder. The Journal also acknowledges support from / La Revue bénéficie aussi du soutien de : Concordia University, l'Université d'Ottawa, Simon Fraser University and University of Waterloo.

Membership in either the Canadian Political Science Association and/or the Société québécoise de science politique includes a subscription to the *Journal*. Institutional subscriptions (which do not include membership privileges) are also available. The *Journal* may be obtained in paper and online. / La cotisation versée à l'Association canadienne de science politique et/ou à la Société québécoise de science politique donne droit à un abonnement à *La Revue*. Des abonnements destinés aux institutions (qui ne donnent pas droit aux privilèges réservés aux membres) sont également offerts. Vous pouvez recevoir *La Revue* sous la forme d'une revue et en ligne.

Choice of Associations/ Choix d'associations	Students and any other person earning under CDN \$30,000 annually/ Étudiants et toute autre personne dont le revenu annuel ne dépasse pas 30 000 \$ CDN	All other members/ Tous les autres membres
CPSA only / ACSP seulement	CDN \$45	CDN \$125
SQSP seulement / only*	CDN \$40	CDN \$120
Joint/conjoint CPSA/ACSP-SQSP*	CDN \$50	CDN \$135

* These categories of membership include a subscription to the SQSP's journal *Politique et Sociétés*. / Chaque catégorie d'adhésion comprend un abonnement à la revue de la SQSP, *Politique et Sociétés*.

Business correspondence should be sent to: Administrator, Canadian Political Science Association, Suite 204, 260 Dalhousie Street, Ottawa, Ontario K1N 7E4 (e-mail: cpsa@csse.ca; tel.: 1-613-562-1202; fax: 1-613-241-0019). / Prière d'adresser toute communication de caractère commercial à : Administratrice, Association canadienne de science politique, Bureau 204, 260, rue Dalhousie, Ottawa, Ontario K1N 7E4 (adresse électronique : cpsa@csse.ca; téléphone : 1-613-562-1202; télécopieur: 1-613-241-0019).

The headquarters of the Canadian Political Science Association is Suite 204, 260 Dalhousie Street, Ottawa, Ontario K1N 7E4. / Le siège social de l'Association canadienne de science politique est Bureau 204, 260, rue Dalhousie, Ottawa, Ontario K1N 7E4. Le siège social de la Société québécoise de science politique est à / The headquarters of the Société québécoise de science politique is at the Université du Québec à Montréal, Montréal, Québec H3C 3P8.

Published quarterly by Cambridge University Press for/pour the Canadian Political Science Association (l'Association canadienne de science politique) and/et la Société québécoise de science politique.

© Canadian Political Science Association (Association canadienne de science politique) and/et Société québécoise de science politique

Annual subscription rates for Volume 43 (2010): Institutional subscription rates, print and online: US \$211.00 in the USA, Canada, and Mexico (+7% GST for Canadian customers only); UK £121.00 + VAT elsewhere. Institutional subscription rates, online only: US \$192.00 in the USA, Canada, and Mexico (+7% GST for Canadian customers only); UK £109.00 + VAT elsewhere. Single part rate, print only: US \$74.00 in the USA, Canada, and Mexico (+7% GST for Canadian customers only); UK £45.00 + VAT elsewhere. Institutional subscription correspondence should be sent to: Cambridge University Press, 100 Brook Hill Drive, West Nyack, NY 10994, USA, for customers in the USA, Canada, or Mexico. Customers elsewhere should contact: Cambridge University Press, The Edinburgh Building, Shaftesbury Road, Cambridge CB2 8RU, UK.

All rights reserved. No part of this publication may be reproduced, in any form or by any means, electronic, photocopy, or otherwise, without permission in writing from Cambridge University Press, Rights and Permissions Manager, 32 Avenue of the Americas, New York, NY 10013-2473 USA. For further information see <http://us.cambridge.org/information/rights/>.

Photocopying information for users in Canada: Canadian institutions should contact Access Canada at The Canadian Copyright Licensing Agency, 1 Yonge Street, Suite 1900, Toronto, ON M5E 1E5, Canada.

Photocopying information for users in the U.S.A.: The Item-Fee Code for the publication (0008-4239/10) indicates that copying for internal or personal use beyond that permitted by Sec. 107 or 108 of the U.S. Copyright Law is authorized for users duly registered with the Copyright Clearance Center (CCC), provided that the appropriate remittance is paid directly to CCC, 222 Rosewood Drive, Danvers, MA 01923. Specific written permission must be obtained for all other copying.

Photocopying information for users in the rest of the world: Organizations authorized by the Copyright Licensing Agency may also copy material subject to the usual conditions. Specific written permission must be obtained for all other copying.

Prix de l'abonnement annuel au volume 43 (2010) - abonnement institutionnel, version imprimée et en ligne : 211 \$ US aux États-Unis, au Canada et au Mexique (+7 % de TPS pour les clients canadiens); 121 £ + TVA ailleurs. La souscription institutionnelle évalue, en ligne seulement: 192 \$ US aux États-Unis, au Canada et au Mexique (+ 7 % de TPS pour les clients canadiens); 109 £ UK + VAT ailleurs. Prix pour un seul numéro de la revue, version imprimée seulement : 74 \$ US aux États-Unis, au Canada et au Mexique (+7 % de TPS pour les clients canadiens); 45 £ + TVA ailleurs. Prière d'envoyer toute correspondance relative aux abonnements institutionnels à Cambridge University Press, 100 Brook Hill Drive, West Nyack, NY 10994, USA, pour les clients résidant aux États-Unis, au Canada et au Mexique. Les clients d'autres pays sont priés d'utiliser l'adresse suivante : Cambridge University Press, The Edinburgh Building, Shaftesbury Road, Cambridge CB2 8RU, UK.

Tous droits réservés. Il est interdit de reproduire une partie quelconque de cette publication sous quelque forme que ce soit par des moyens électroniques ou autres, y compris la photocopie, sans la permission écrite du directeur des droits et des autorisations, Cambridge University Press, 32 Avenue of the Americas, New York, NY 10013-2473 USA. Pour de plus amples renseignements, veuillez consulter le site <http://us.cambridge.org/information/rights/>. Pour demander l'autorisation de reproduire des textes publiés avant le numéro 3 du volume 37 (2004), prière de s'adresser à l'Association canadienne de science politique à l'adresse indiquée plus haut.

Photocopies au Canada : les institutions canadiennes sont priées de contacter Access Canada au The Canadian Copyright Licensing Agency, 1 Yonge Street, Suite 1900, Toronto, ON M5E 1E5, Canada.

Photocopies aux États-Unis : le code de frais de la publication (0008-4239/10) indique que les usagers dûment enregistrés auprès du Copyright Clearance Center (CCC) Transaction Reporting Service ont le droit de faire des copies à usage interne ou personnel au-delà de ce qu'autorisent les articles 107 ou 108 de la loi des États-Unis sur les droits d'auteur (U.S. Copyright Law) à condition de verser directement les droits appropriés au CCC, 222 Rosewood Drive, Danvers, MA 01923.

Photocopies dans les autres pays : les organisations autorisées par la Copyright Licensing Agency peuvent également faire des photocopies en respectant les conditions habituelles.

Pour tout autre genre de photocopie, une autorisation écrite spécifique est requise.

Return postage guaranteed / Port de retour garanti



ISSN 0008-4239